
Protokół  Nr XXV/13 
 

z XXV sesji Rady Gminy Mieścisko w dniu 26 czerwca 2013 r. w godzinach od 12.00 do 16.30 
w sali sesyjnej Urzędu Gminy Mieścisko. 

 
 

Adn. 1 
 
 XXV sesję Rady Gminy Mieścisko otworzyła Przewodnicząca Rady Gminy – P.Elżbieta 
Kapczyńska 
Na wstępie powitała radnych Rady Gminy, Wójta Gminy – P.Andrzeja Banaszyńskiego, 
pracowników administracji samorządowej, dyrektorów szkół, sołtysów wsi oraz wszystkich 
gości i uczestników dzisiejszej sesji. 
(Listy obecności sołtysów wsi i zaproszonych gości stanowią załączniki Nr  1 i 2 do protokołu). 
 
Adn. 2 
 
 Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła, że na 15 radnych Rady Gminy, na sesji 
obecnych jest 15, co stanowi quorum wobec czego Rada jest prawomocna do prowadzenia 
obrad i podejmowania uchwał. 
(Lista obecności radnych Rady Gminy stanowi załącznik Nr 3 do protokołu). 
 
Adn. 3 
 
 Przewodnicząca Rady Gminy odczytała porządek obrad XXV sesji Rady Gminy, jaki 
radni i goście otrzymali z zaproszeniem na sesję. 
Na pytanie czy są uwagi do przedstawionego porządku obrad ? – nikt uwag nie zgłosił. 
Porządek obrad XXV sesji Rady Gminy Mieścisko stanowi załącznik Nr 4 do protokołu. 
 
Adn. 4 
 
 Przewodnicząca Rady poinformowała, że protokół z ostatniej  XXIV sesji Rady Gminy 
był do wglądu w biurze Rady i nikt do niego nie wniósł zastrzeżeń, w związku z powyższym 
zaproponowała jego przyjęcie bez odczytywania. Radni w głosowaniu jednogłośnie przy 15 
głosach „za” przyjęli protokół z ostatniej sesji bez odczytywania. 
 
 
Adn. 5 – interpelacje i zapytania radnych 
 
- radny Rodzewicz: 
1) ponowił wniosek o załatanie dziur na ulicach Mieściska.Dziury coraz więcej wykruszają się. 
Jeśli pozostawione w tym stanie będą do jesieni to na przyszły rok drogi będą wymagały 
kapitalnego remontu”; 
2) radny prosił P.Wójta aby był uprzejmy zobligować Kierownika Referatu Techniczno-
Inwestycyjnego w Urzędzie aby wreszcie dokończył od 3 lat zaczęty wjazd na oczyszczalnię 
ścieków w Mieścisku, aby mieszkańcy bloku mogli normalnie po opadach deszczu wyjechać. 
Bo ciągle tylko naprawiamy”; 
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3) w sprawie opłaty za śmieci w Mieścisku oraz istniejącej kwocie zaległości za wywóz za 
nieczystości w budynkach komunalnych .Przy opłatach, jakie ustaliliśmy jak gmina będzie to 
egzekwowała ? Pani Sekretarz na zebraniu mówiła, że Pan Wójt to wyegzekwuje. Wiemy, że 
przez 6 lat  są  problemy, że nie zostało wyegzekwowane żeby wszyscy mieli kubły. Jak to 
teraz zostanie wyegzekwowane ?”4) „zwracałem uwagę na poprzedniej sesji, Komisji, że jak 
był robiony podjazd do marketu „DINO” aby uzgodnić z Zarządem Dróg Wojewódzkich  i 
przynajmniej 2 dodatkowe kratki doprowadzić i podłączyć się do burzówki. Proszę zobaczyć 
jak jest ulewny deszcz co tam się dzieje. Jedno jezioro .Ponadto po tej ostatniej ulewie, która 
przeszła przez Mieścisko były rozmyte podjazdy, zatkane studzienki, wszystkie studzienki 
zapchane śmieciami i nie można było przejechać”; 
 
- radny Graczyk – „odnośnie odwodnienia wsi Wiela. Temat znowu wraca po tych dwóch 
ulewnych opadach deszczu. Miało być to do końca marca  zrobione odwodnienie, woda 
odebrana z drogi. Na dzień dzisiejszy nie ma nic. To co zrobiła gmina tj. rowek przy 
P.Borowskich (przed krzyżem) nic nie daje. Woda nadal jak stała tak stoi. Mieszkańcy chcą 
aby droga powiatowa była przejezdna. Na jakim to jest etapie i kiedy możliwe jest 
wykonanie?” 
 
- radny Serafiński – zapytał kiedy będzie nawiezione oraz wyrównane kruszywo na drogę 
Nieświastowice- Huby gdyż  po tych obfitych deszczach nie można praktycznie wyjść ani 
wyjechać z domu. Kiedyś było nieciekawie, a po tych opadach jest katastrofa”;  
 
- radny Wojtyszyn: 
1) „nowy chodnik w kierunku Koźlanki, który jest za łąka od strony pola – krawężniki 
odchodzą od chodnika, rozjeżdżają się. Trzeby to zabezpieczyć bo w ten sposób cały chodnik, 
kostka po kostce zacznie ubywać”; 
2) „wykrusza się chodnik, który położony był w Miłosławicach i dalej, jak również chodnik, 
który jest do Zakrzewa i dalej do Zabiczyna, tam gdzie brakuje utwardzonego pobocza .Tam 
ten chodnik wykrusza się i po prostu ubywa go z boku, bo jak samochód ciężarowy wjedzie 
na nieutwardzone pobocze to się asfalt wykrusza (na Zakrzewo-asfalt, a do Koźlanki – 
chodnik).Brakuje utwardzonego pobocza. Tam gdzie kiedyś w lesie był dowożony asfalt 
kruszony, on dobrze nie zabezpiecza, musiałoby być kruszywo żeby to dobrze zabezpieczyć, 
żeby samochody tego nie rozjeżdżały”; 
 
- radna Martyńska – „droga powiatowa miedzy Sarbią a Podlesiem Wysokim, konkretnie na 
tym mostku przed Sarbią a Podlesiem Wysokim, konkretnie na tym mostku przed Sarbią. 
Tam była taka sytuacja, ze zrobiły się wgłębienia, zaczął  kruszyć się z boku asfalt i do tego 
stopnia, że po ostatnich deszczach jeden z mieszkańców postawił nawet znak żeby ludzie nie 
wjeżdżali bardzo na bok, bo po prostu brakuje tam tego asfaltu. Przyjechał Zarząd Dróg, 
podsypał tylko piaskiem i teraz okazuje się, że sytuacja ponowiła się. Dlatego apel żeby to 
miejsce wyrównać asfaltem, bo piaskiem nic nie daje”; 
 
- radny Rojewski: 
1)  „młodzież z Zabiczyna  pyta jak daleko wygląda sprawa boiska we wsi”? 
2) „drogi na Zabiczyn-Huby – chodzi o odcinek drogi polnej i tego mostku, który miał być też 
naprawiony. Tam teraz po tych deszczach są problemy, Wszystko się rozjeżdża, tak samo są 
dziury w asfalcie”; 
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3) „chodzi o znak informacyjny: Zabiczyn  1 do 9.Miał być wkopany jeśli przestanie mrozić  i 
ociepl się.. Taką odpowiedź otrzymałem na sesji 30 stycznia br.”; 
 
- radny Kuryłowicz – radny prosił o interwencję w sprawie Kłodzińskiego skrzyżowania  
z drogą wojewódzką: wycięcie krzewów, wykoszenie; 
 
- radna Kapczyńska – „jeśli byłoby łatanie dziur prosiła o spowodowanie wydłużenia 
chodnika w kierunku do Wieli”; 
 
Adn. 6 – zapytania sołtysów 
 
- P.Nawrocki – sołtys wsi Nieświastowice – „droga z Nieświastowic  na Miłosławice – wniosek 
o załatanie dziur. Tam są tak duże dziury, że jest problem przejechać samochodem”; 
 
- P.Kmieciak – sołtys wsi Jaroszewo Drugie: 
1)  „w Jaroszewie – droga za P.Dawidowiczem – asfalt jest 30 cm poniżej pobocza i stoi woda. 
Asfalt jest w złym stanie i może wytrzymać przez 2 lata”; 
2) „wczoraj  przywieziono do mojej wsi wywrotkę kruszonego asfaltu, zładowano blisko 
przystanku. Kierowca nie zadzwonił gdzie to ma być rozwiezione”; 
 
- P.Tańska – sołtys wsi Zbietka: 
1) przypomniała o naprawie drogi do Zbietki biegnącej od drogi 190; 
2) przypomniała o wyremontowaniu zatok przy przystankach, wycięcie drzewa i położenie 
chodnika od przystanku do zatok”; 
 
- P.Starosta – sołtys wsi Popowo Kościelne – podziękowała Wójtowi za udostępnienie 
autobusu na turniej do Wymysłowa; 
W tym miejscu Przewodnicząca Rady podziękowała  Pani sołtys  za zorganizowanie drużyny, 
jak i jej członkom za reprezentację naszej gminy; 
 
- P.Witucki – sołtys wsi Sarbia: 
1) zwrócił uwagę na duża ilość dziur w drogach gminnych. Od 3 lat nie było łatane. Głównie 
chodzi o drogę od Kościoła w kierunku do Popowa Kościelnego. W roku ubiegłym mieszkańcy 
te dziury łatali betonem, ale już są następne”; 
2) „droga powiatowa – też są nie połatane dziury i pobocza w środku wioski. W  centrum wsi, 
gdzie jest asfalt o wiele młodszy jest bardzo mocno spękany”; 
3) droga w Zbietce; 
Odpowiedzi na wnioski i zapytania sołtysów udzieli ł Wójt Gminy. 
W swoim wystąpieniu wskazał, że większość wniosków dotyczy dróg powiatowych i 
wojewódzkich i zostaną one przekazane zainteresowanym. Gmina  dziury na własnych 
drogach będzie łatać jak zostanie rozstrzygnięty przetarg na położenie asfaltu. Ta firma, która 
wygra przetarg na położenie asfaltu: gmina powycina dziury, a oni przyjadą i to zrobią. Te 
warunki pogodowe, są rzeczywiście warunkami ekstremalnymi. To dzieje się w całej Polsce. 
Naprawy dróg będą robione jak poprawi się pogoda”. 
Wójt przyjął  wszystkie zgłoszone uwagi. 
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Adn. 7 
 
 Wójt Gminy złożył informację ze swojej pracy w okresie międzysesyjnym. 
(Informacja stanowi załącznik  Nr 5 do protokołu). 
 
 
Adn  8 
 
 Przewodnicząca Rady Gminy złożyła informację ze swojej działalności w okresie 
międzysesyjnym: 
- 26 kwietnia br. – udział w uroczystości 30-lecia pracy burmistrza Gołańczy; 
- 30 kwietnia br  - udział w spotkaniu z seniorami sołectwa Popowo Kościelne”;  
- 1 maja br. -  wręczanie pucharów uczestnikom  zawodów motocrossowych w Gorzewie;  
- 3 maja br. – udział w apelu i mszy z okazji uchwalenia Konstytucji 3 Maja; 
- 8 maja br. – udział w apelu z okazji Dnia Zwycięstwa; 
- 19 maja br. – udział w spotkaniu zielonoświątkowym, gdzie Kurkowe Bractwo Strzeleckie 
miało swoje zawody strzeleckie i ufundowany został puchar przez Przewodniczącą Rady; 
- 24 maja br. – udział w święcie Pracownika Samorządowego; 
- 2 czerwca br -  udział w Dniu Kultury Żydowskiej w Domu Kultury w Mieścisku;  
- 14 czerwca br  - udział we wspólnym posiedzeniu Komisji Rady; 
- 16 czerwca br – udział z festynie rodzinnym  zorganizowanym przez Przedszkole „Leśne 
Ludki” i Gminną Komisję  Rozwiązywania Problemów Alkoholowych; 
- od 20 do 24 czerwca br -  udział w delegacji gminnej w wyjeździe do Holandii z okazji 
uroczystości  900-lecia partnerskiej gminy de Bilt; 
 
Adn. 9 
 
 Przewodniczący stałych Komisji Rady Gminy złożyli informację z prac Komisji w 
okresie miedzysesyjnym 
- P.Wojtyszyn Jan – Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Spraw Socjalnych i Samorządu: 
Komisja odbyła 2 posiedzenia: 

1) 28 maja br. na temat  organizacji szkół i przedszkola  w  nowym roku szkolnym 
połączonego z wyjazdem w teren celem zapoznania z potrzebami remontowymi na 
okres wakacji; 

Przewodniczący Komisji złożył krótką  informację z przebiegu posiedzenia; 
2) 14 czerwca br -  wspólne posiedzenie Komisji Rady; 

– P.Kuryłowicz – Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego i Budżetu: 
Komisja odbyła 2 posiedzenia: 

1) 27 maja br. – posiedzenie z udziałem Kierownika Powiatowego Biura Agencji 
Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa na temat realizacji dopłat bezpośrednich i 
rejestracji zwierząt. W posiedzeniu udział wzięli sołtysi wsi. 

2) 14 czerwca br – wspólne posiedzenie Komisji; 
 

 
- P.Witucki Marian – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej: 
Komisja od ostatniej sesji odbyła 4 posiedzenia: 

1) 25 kwietnia br. – Komisja zapoznała się z wykonaniem budżetu za rok 2012 oraz  
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      z bilansem za rok 2012; 
2) 26 kwietnia br – Komisja zajmowała się sporządzaniem opinii o wykonaniu budżetu, 

która będzie przedstawiona na dzisiejszej sesji; 
3) 14 maja br – Komisja zapoznała się z realizacja inwestycji na terenie gminy, jak 

również z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej o wykonaniu budżetu; 
4) 14 czerwca br. – wspólne posiedzenie Komisji Rady; 

 
- P.Hoffmann Adam -  Z-ca Przewodniczącego Komisji Przestrzegania Prawa, Ochrony 
Środowiska i Komunikacji: 
Komisja odbyła 2 posiedzenia: 

1) 24 maja br. – posiedzenie z udziałem Komendanta Komisariatu Policji w Skokach na 
temat: „Ocena stanu bezpieczeństwa na terenie gminy i powiatu za rok 2012 oraz I 
kwartał 2013 r.” 

Z-ca Przewodniczącego Komisji przedstawił  na sesji informację na w/w temat. 
2) 14 czerwca br – wspólne posiedzenie Komisji; 
 
 
Adn. 10 
 
 Informację o przystąpieniu do kolejnego etapu komunalizacji mienia odczytał 
Przewodniczący Komisji – P.Andrzej Kuryłowicz. 
(Informacja o przystąpieniu do kolejnego etapu komunalizacji stanowi załącznik Nr 6 do 
protokołu). 
 
 
Adn. 11 -Przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy za rok  2012 oraz 
sprawozdania finansowego wraz z informacją o stanie mienia komunalnego. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy udzieliła głosu Skarbnik Gminy – P.Teresie 
Samarzewskiej. 
Skarbnik Gminy przedstawiła z wykorzystaniem prezentacji multimedialnej sprawozdanie z 
wykonania budżetu Gminy za rok 2012, jak również przedstawiła najważniejsze dokonania 
inwestycyjne gminy. Omawiając wykonanie budżetu wskazała na wskaźniki łącznej kwoty 
spłat rat kredytów, pożyczek i obligacji komunalnych wraz z odsetkami oraz wskaźnik łącznej 
kwoty długu publicznego. 
(Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy za rok 2012 stanowi załącznik Nr 7 do 
protokołu). 
(Prezentacja budżetu stanowi załącznik Nr 8  do protokołu). 
W dalszej kolejności Skarbnik Gminy omówiła sprawozdanie finansowe (bilans)  
z wykonania budżetu Gminy Mieścisko w rozbiciu na aktywa i pasywa na dzień 31 grudnia 
2012 r.  
Omawiając AKTYWA poinformowała min. o stanie środków zgromadzonych na rachunku 
głównym konta budżetu w wysokości: 752.448,94 zł zł, następnie o kwocie należności i 
roszczeń w wysokości 53.775,94 zł zł, jakie gmina powinna otrzymać na dzień 31 grudnia 
2012 r. od Urzędów Skarbowych. 
Omawiając PASYWA poinformowała o zobowiązaniach gminy w wysokości 8.057.563,08 zł.  
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Omawiając bilans zbiorczy jednostki budżetowej i samorządowego zakładu budżetowego 
omówiła aktywa bilansu i pasywa na koniec 2012 roku. 
(Bilans z wykonania budżetu Gminy stanowi załącznik  Nr 9 do protokołu). 
Następnie przedstawiła zestawienie zmian w funduszu jednostki, które stanowi załącznik Nr 
10 do protokołu. 
Na zakończenie omówiła Rachunek zysków i strat, który stanowi załącznik Nr 11 do 
protokołu). 
Skarbnik Gminy następnie przedstawiła opinię składu orzekającego Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Poznaniu o  sprawozdaniu wykonaniu budżetu Gminy za rok 2012, która 
jest opinią pozytywną. 
(Opinia RIO o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy za 2012 rok stanowi załącznik Nr 12 
do protokołu). 
Działając zgodnie z procedurą absolutoryjną Z-ca Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej – 
P.Aleksandra Martyńska przedstawiła opinię o wykonaniu budżetu Gminy za rok 2012. 
(Opinia Komisji Rewizyjnej o wykonaniu budżetu za 2012 rok stanowi załącznik Nr 13 do 
protokołu). 
Przewodniczący Komisji – P.Marian Witucki odczytał wniosek w sprawie udzielenia 
absolutorium Wójtowi Gminy. 
(Wniosek Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium stanowi załącznik Nr 14 do 
protokołu). 
Z kolei Przewodnicząca Rady Gminy – P.Elżbieta Kapczyńska odczytała opinię Regionalnej 
Izby Obrachunkowej o wniosku Komisji Rewizyjnej. 
(Opinia RIO o wniosku Komisji Rewizyjnej stanowi załącznik Nr 15 do protokołu). 
W oparciu o przedłożone materiały, dokładną analizę sprawozdań na wspólnym posiedzeniu 
Komisji w dniu 14 czerwca br. i wyrażone opinie Komisji Rewizyjnej i Regionalnej Izby 
Obrachunkowej Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję, która wiąże się z rozpatrzeniem 
przez Radę sprawozdania z wykonania budżetu Gminy za 2012 rok.  
W dyskusji głos zabrali: 
- radny Rodzewicz: 
„Chciałbym odnieść się do wykonania budżetu i pozytywnej opinii.Ja mam trochę inne 
zdanie, które chcę uzasadnić. W sensie rachunkowym, liczbowo wszystko się zgadza, 
natomiast decyzje,  które wpłynęły na wykonanie tego budżetu w roku 2012 i wcześniej mają 
wpływ na mieszkańców i gminę Mieścisko i z tej strony tak to pięknie nie wygląda. Chciałbym 
zwrócić uwagę na kilka rzeczy”: 

1) „minął ponad rok od ostatecznego rozliczenia stołówek w szkołach. Do dzisiaj takiego 
rozliczenia finansowego nie dostałem. Było przedstawione ogólnie i o ile obiadów 
było mniej. Jeżeli to przeniesiemy jeszcze na ten rok, to w sumie wykruszyło się 
ponad 8.000 obiadów, łącznie od  tego okresu. Czyli generalnie oszczędności możliwe 
są, natomiast  zmniejszenie ilości obiadów nie zawsze wywarło pozytywny skutek dla 
wielu dzieci”; 

2) „zmiana umowy z AQUANETE-em o przyłączach. Wcześniej  ponosił on 
odpowiedzialność za awarie do licznika. Po zmianie umowy jest, że odpowiada tylko 
za główną rurę i za zbieranie opłat. Za przyłącze odpowiada właściciel. Proszę sobie 
policzyć koszty jeżeli będzie awaria w asfalcie, w drodze wojewódzkiej ?” 

3) „nastąpił wzrost opłat za wodę i ścieki. Ja mówię o łącznym wzroście z dotacją Kiedyś 
proponowałem wzrost o 1 zł za licznik, wtedy był problem – teraz jest opłata 2,56 zł, 
przy 2 licznikach to daje 60 zł na rok”;  
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4) „opłata netto do AQUANET-u  to jest prawie 500 tys.zł”; 
5) „nie zabezpieczono już drugi rok w Domu Kultury w Mieścisku zajęć dla dzieci i 

młodzieży w okresie jesienno-zimowym”; 
6) „zabezpieczenie terenu przy Domu Kultury w Mieścisku dla rozbudowy Przedszkola. 

To nie jest ważne na ten rok, czy następny, ale za 10, 20 lat. 
     To jest centrum  Mieściska. Chodzi o to aby było przedszkole z prawdziwego    
     zdarzenia z placem zabaw, boiskiem, salą do ćwiczeń, a nie że to jest w  
     zasadzie przechowalnia”; 
7) „rozpadające się schody w Ośrodku Zdrowia” 
8) „catering w stołówkach: plastikowe sztućce, naczynia i dzieci 3-letnie, które mają z 

tego korzystać”; 
 „Wyniki 2012 roku są też wynikiem lat wcześniejszych. Od strony rachunkowej, liczbowej 
zgadza się, natomiast skutki dla mieszkańców zbyt pozytywne nie są”; 
- radna Kapczyńska – „mówiąc o sprawozdaniu finansowym muszą się zgadzać wszystkie 
dane liczbowe i służby finansowe nad tym czuwają. Jest RIO, która to sprawdza. Żadna 
podwyżka nie jest przyjmowana przez społeczeństwo z entuzjazmem i my tak samo w tym 
wszystkim uczestniczymy, musimy gospodarować własnym budżetem domowym. Nasza 
gmina nie stoi w miejscu, z roku na rok coraz bardziej się rozwija, być może jest to kosztem 
różnych opłat, ale dzieje się to wszędzie”; 
- radny Górski – „usłyszeliśmy pozytywne opinie o wykonaniu budżetu gminy RIO, jak i 
Komisji Rewizyjnej chociaż wcale tak nie musiało być. Wiemy, że warunki finansowe w 
ostatnim czasie bardzo mocno zmieniły się, przepisy zmieniły się i jeszcze biorąc pod uwagę 
zmniejszone dochody z mienia, które zostały wykonane w 56%.Mimo tych zmniejszonych 
dochodów udało się zamknąć budżet i udało się jeszcze coś wykonać. Ponadto z drugiej 
strony nie jest też tak, że tylko na papierze wygląda dobrze. Słyszeliśmy przed chwilą 
dokonania, inwestycje które w 2012 roku zostały wykonane mimo tej trudnej sytuacji, która 
dotyczy właściwie gmin w całym kraju, a tak niewielkich gmin jak nasza o tak małym 
budżecie w szczególności. Mimo takiego małego budżetu  udaje się jednak pewne inwestycje 
przeprowadzać i udaje się utrzymywać te inwestycje, które już zostały wykonane. Bo 
wszystko to co zostało wybudowane wcześniej również wymaga nakładów i nadal 
utrzymywana jest płynność finansowa. W związku z czym wydaje się, że te pozytywne opinie 
RIO i Komisji Rewizyjnej są w pełni uzasadnione”; 
- radny Witucki – „Komisja Rewizyjna na przeanalizowanie całego budżetu miała niewiele 
czasu. Dzisiaj jest to mała część materiałów, które mieliśmy. Jestem zadowolony, że Komisja 
Rewizyjna uzyskała pozytywną opinię RIO o wniosku. W imieniu Komisji serdecznie dziękuję 
P. inspektor ds. obsługi organów gminy za pomoc w przygotowaniu opinii. Wracając do 
analizy budżetu to można odnosić się do tego różnie. Radny Rodzewicz  przyjął odczucia 
społeczne i to co byśmy chcieli, Komisja Rewizyjna ma zawężony krąg i musi się odnosić do 
liczb, do zgodności z księgowością. Na podstawie wykonania finansowego jako  Komisja 
Rewizyjna uważamy, że budżet został zrealizowany prawidłowo. Możnaby  mieć wizje, że 
chcielibyśmy mieć to, czy tamto. Ja już kilka lat temu powiedziałem, że są inwestycje za które 
kiedyś zapłacimy i płacimy właśnie teraz. Odnosząc się do tego, co poruszył Pan radny 
Rodzewicz – w sprawie  zajęć w Domu Kultury. Ostatnio czytałem wywieszkę na drzwiach 
Domu Kultury co tam jest realizowane. Chętni w ciągu tygodnia na pewno znaleźliby tam coś 
dla siebie. Nie wiem jak możnaby zmienić czas otwarcia Domu Kultury ? Na dzisiaj robimy tak 
na ile nas stać. Nie ma tyle obsługi etatowej Domu Kultury, jest tylko Biblioteka, która 
zajmuje się prowadzeniem Domu Kultury. Jest tam realizowany dość ambitny program, czy 
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to przez orkiestrę, czy nauka gry w ping-ponga czy przez różne grupy tam działające. 
Wracając do wykonania budżetu i zgłaszanych potrzeb odnośnie załatania dziur na drogach 
w Mieścisku. Proszę zobaczyć jaki jest chodnik do przystanku w Sarbii ?  i dziury na drogach 
we wszystkich małych miejscowościach. Nie stać nas na to żeby położyć nowy dłuższy 
odcinek dywanika. Sarbia jest 4 wsią pod względem ilości mieszkańców w gminie i nie ma 
żadnego boiska. W Mieścisku ze stadionu korzystają szkoły i jest jeszcze boisko „ORLIK” z 
którego popołudniami korzysta młodzież. 
Ja analizując ten budżet oceniam podejmowane działania pozytywnie. Pod względem 
finansowym Komisja nie wnosi zastrzeżeń, natomiast jeśli chodzi o pozostałe rzeczy to 
realizowane jest tyle, na ile nas  na dzień dzisiejszy stać”; 
- radny Hoffmann – „inna sprawa: jest inwestycja dla społeczeństwa jeśli coś robi się na 
zewnątrz: np. położenie dywanika asfaltowego, budowa czegoś, a co innego np. 
modernizacja kotłowni – czego nie widać, gdy coś robione jest pod ziemią, przy kanalizacji – 
tego nie widać. Ale to też musi być zrobione i to czasami więcej kosztuje i też trzeba 
finansować”; 
Z kolei do zgłoszonych  uwag odniósł się Wójt Gminy – P.Andrzej Banaszyński. 
Na wstępie podziękował całej Radzie, bo na całokształt składają się wspólne decyzje, uchwały 
a następnie Komisji Rewizyjnej za włożony wkład pracy przy przeanalizowaniu budżetu za rok 
ubiegły. 
W związku z wyczerpaniem dyskusji nad sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy za 
2012 rok Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia 
sprawozdania z wykonania budżetu Gminy i sprawozdania finansowego za 2012 rok, który 
następnie poddała pod głosowanie. 
Na 15 radnych, 14 głosowało „za” i 1 radny „wstrzymał się od głosu”;  
(Uchwała w sprawie zatwierdzenia sprawozdania z wykonania budżetu Gminy i 
sprawozdania finansowego za 2012 rok stanowi załącznik  Nr 16 do protokołu). 
Z kolei Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy 
absolutorium, który następnie poddała pod głosowanie. 
Na 15 radnych: 14 głosowało „za” i 1 radny „wstrzymał się od głosu”(t.j. spełniony został 
wymóg bezwzględnej większości głosów w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy 
za 2012 r.) 
(Uchwała w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy absolutorium stanowi załącznik Nr 17 do 
protokołu). 
Przewodnicząca Rady pogratulowała Wójtowi udzielonego absolutorium, życząc dalszych 
sukcesów dla zaspokojenia potrzeb wszystkich mieszkańców. 
Wójt podziękował wszystkim radnym, jak również wszystkim współpracownikom. 
Przewodnicząca Rady o godzinie 14.30 zarządziła  przerwę na kawę..  
O godz.15.05 obrady sesji zostały wznowione i kontynuowano punkt związany  
z podejmowaniem uchwał. 
Po przerwie na sesji pozostało 13 radnych (sesje opuścili radna Martyńska  i radny Kalka). 
 
- w sprawie zmian w budżecie Gminy na 2013 rok 
Proponowane zmiany w budżecie w dochodach i wydatkach przedstawiła Skarbnik Gminy – 
P.Teresa  Samarzewska. 
W związku ze szczegółowym przedstawieniem projektu uchwały na wspólnym posiedzeniu 
Komisji, radni na sesji nie zgłosili zapytań. 
W związku z powyższym Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie.  
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Na 13 radnych obecnych na sesji, uchwała w głosowaniu została podjęta jednogłośnie  
i stanowi załącznik  Nr 18 do protokołu). 
 
- w sprawie  zmiany uchwały Nr XXI/157/12  Rady Gminy Mieścisko  
z   dnia 20 grudnia 2012 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej  
Gminy Mieścisko na lata 2013-2022 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy – P.Teresa  Samarzewska. 
W związku z brakiem pytań Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie.  
Na 13 radnych uchwała w głosowaniu została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik Nr 19 
do protokołu. 
 
- w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXI/225/10 Rady Gminy Mieścisko z  dnia 23 czerwca 2010r. 
w sprawie określenia zasad i trybu umarzania, odraczania  i rozkładania na raty należności 
pieniężnych mających charakter cywilnoprawny przypadających Gminie Mieścisko lub jej 
jednostkom podległym oraz wskazania  organu i osób do tego uprawnionych 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy – P.Teresa  Samarzewska. 
Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 
Nadanych uchwała w głosowaniu została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik Nr 20 do 
protokołu. 
 
- w sprawie zgłoszenia sołectw do programu „Wielkopolska Odnowa  Wsi” 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił Wójt Gminy – P.Andrzej Banaszyński. 
W związku z brakiem pytań Przewodnicząca  Rady poddała  projekt uchwały pod głosowanie.  
Na 13 radnych uchwała w głosowaniu została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik Nr 21 
do protokołu. 
 
- w sprawie upoważnienia Dyrektora Gimnazjum im.Powstańców Wielkopolskich w Mieścisku 
do załatwiania spraw z zakresu pomocy materialnej  o charakterze socjalnym dla uczniów i 
wydawania w tej sprawie decyzji  administracyjnych 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił Wójt Gminy. 
W związku z brakiem pytań na sesji do projektu uchwały, które były zgłaszane na wspólnym 
posiedzeniu Komisji Rady, Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 
Na 13 radnych: 11 głosowało „za” i 2 radnych „wstrzymało się od głosu”.  
Uchwała została podjęta większością głosów i stanowi załącznik Nr 22 do protokołu). 
 
- w sprawie wyrażenia zgody na  sprzedaż w drodze bezprzetargowej nieruchomości 
położonych w Popowie Kościelnym 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił Wójt Gminy. 
W związku z brakiem pytań Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie.  
Na 13 radnych uchwała w głosowaniu została podjęta  jednogłośnie i stanowi załącznik Nr 23 
do protokołu. 
 
- w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie na czas nieoznaczony nieruchomości     
  położonej w Kłodzinie, stanowiącej własność Gminy  Mieścisko 
  Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił Wójt Gminy. 
 W związku z brakiem pytań Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie.  
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 Na 13 radnych uchwała w głosowaniu została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik Nr 24   
do protokołu. 
 
 - w sprawie zmiany uchwały Nr XXII/161/13 Rady Gminy Mieścisko z 30 stycznia 2013 r.  
w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na  terenie Gminy Mieścisko 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił  Wójt Gminy. 
Na 13 radnych uchwała w głosowaniu została podjęta  jednogłośnie i stanowi załącznik Nr 25 
do protokołu. 
 
- w sprawie terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił Wójt Gminy. 
Przewodnicząca  Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 
Na 13 radnych uchwała w głosowaniu została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik Nr 26 
do protokołu. 
 
- w sprawie zatwierdzenia planów pracy stałych Komisji Rady Gminy na II półrocze 2013 r.  
Przewodniczący stałych Komisji Rady Gminy przedstawili projekty planów pracy Komisji. 
Do przedstawionych planów nikt nie zgłosił zapytań.  
W związku z powyższym Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 
Na 13 radnych uchwała w głosowaniu została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik Nr 27 
do protokołu. 
 
Adn.22 - Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych 
 
Odpowiedzi udzielił Wójt Gminy – P.Andrzej Banaszyński. 
Po udzielonych wyjaśnieniach Wójt złożył krótką informację  na temat zorganizowanych na 
terenie gminy zebrań wiejskich w celu zapoznania z nowymi zasadami odbioru od 1 lipca br. 
odpadów komunalnych. 
 
Adn. 23 - Wolne głosy i wnioski 
 
- radny Rodzewicz: 
1)  jeśli chodzi o chodnik na Koźlankę – „to ja 2 miesiące temu interweniowałem. Teraz nie 
wiem czy to jest nowa, czy stara rzecz”; 
2) sprawa książeczek w celu płatności za odpady – „wielu młodych ludzi płaci elektronicznie. 
Jaki jest sens drukowania dla wszystkich. To są koszty. Wiele  osób z tych książeczek nie 
będzie korzystać”; 
3) czy gaz służący do ogrzewania  płaci się tak  jak za  gaz przewodowy czy jako dowożony i 
rozprężony bo to są 2 różne ceny ?” 
- radny Graczyk: 
1)  wyrównanie dziur na drodze w kierunku Gorzewa – dom kolejowy; 
2) radny poinformował o zajęciu II miejsca w IX Powiatowym Konkursie Honorowego 
Krwiodawstwa PCK przez sołectwo Gołaszewo. Na jego ręce Prezes PCK  przed sesją złożył 
dyplom – okolicznościową  statuetkę; 
- radny Kuryłowicz – „odnośnie czasu świecenia lamp ulicznych. Lampy zaświecają się za 
wcześnie i świecą za długo”; 
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- radny Witucki – co z odpadami biodegradowalnymi przy drogach ? Mieszkańcy wykaszają 
drogę Sarbia-Podlesie. Co z tym zrobić ? 
- P.Starosta – sołtys wsi Popowo Kościelne – „mieszkańcy Wymysłowa mają asfalt. Obawiają 
się, że jak firma REMONDIS będzie kilka razy w miesiącu jeździła po odpady to zbyt szybko 
droga zniszczy się. W związku z czym mają prośbę do P.Wójta o rozważenie aby samochód 
po odbiór odpadów przyjeżdżał raz w miesiącu żeby tej drogi zbytnio nie eksploatować”;  
- radny Rojewski -  zwrócił uwagę na zły stan drogi w kierunku Kościoła: bardzo duże dziury  
i dużo”; 
Odpowiedzi na zgłoszone pytania udzielił Wójt Gminy.  
Na zakończenie Wójt złożył krótką informację z pobytu delegacji z gminy Mieścisko  
w Holandii z okazji 900-lecia miasta de Bilt. 
 
W związku z wyczerpaniem dyskusji i punktów porządku sesji Przewodnicząca Rady 
podziękowała wszystkim za udział i zamknęła XXV sesję  Rady Gminy.  
 
 
 
                      Protokółowała:        Przewodniczyła sesji: 
 
  Inspektor ds. obsługi organów    Przewodnicząca Rady 
  Gminy 
 
       /Wiesława Kujawa/      /Elżbieta Kapczyńska/ 
 
 
 
         
  
 

 


